
Kære Christianshavns Lokaludvalg 
 
Mange tak for jeres henvendelse omkring indførelse af turistskat i København.  
 
Jeg vil indledningsvist sige, at jeg er enig med jer i, at det er vigtigt, at vi i København sikrer os imod 
overturisme i fremtiden. Derfor er vi også i gang med at se på, hvordan vi sikre en mere bæredygtig turisme 
i København – bl.a. ifm. den kommende kommuneplansstrategi og erhvervsstrategi.  
 
Ift. en turismeskat, så kræver indførelsen af nye skatter og afgifter moden overvejelse – hvor andre 
virkemidler måske kan have en bedre effekt. Derudover kræver indførelsen og opkrævningen af en skat 
lovhjemmel, jf. grundloven – og det vil bero på udformningen af hjemlen, om et provenu vil tilfalde 
kommunerne. I praksis betyder det således, at hvis en kommune ønsker at indføre en turisme‐afgift, skal 
Folketinget give lovhjemmel til dette. Det er således ikke op til Københavns Kommune alene at indføre en 
potentiel turisme‐afgift. Derudover er der en række potentielle konsekvenser ved en turismeafgift – fx både 
modregning af statens bloktilskud til kommunerne men også ift. hovedstadens konkurrenceevne 
internationalt. Dertil kommer potentielle tab af arbejdspladser til de mange københavnere, som arbejder i 
turismesektoren. 
 
Københavns Kommune opkræver dækningsafgift af ejendomme, der anvendes til bl.a. kontor, forretning, 
hotel, produktion mv. Desuden drøfter Teknik‐ og Miljøudvalget at pålægge restauranter og caféer, der har 
udeservering, en afgift, for at kompensere kommunen for udgifter til at sikre, at reglerne overholdes. 
Erhvervs‐ og turismeindustrien er altså allerede i dag pålagt en række afgifter i København. 
 
Slutteligt vil jeg gerne sige mange tak for jeres høringssvar til udkastet til kommuneplansstrategien input til 
erhvervsstrategien.  
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